
   قضائی

      دفاعی

باور 373 نماد عبور از تحریم ها 
تحریم  اصلی   ترین حربه فش��ار برای امریکا و متح��دان اروپایی آن علیه 
کشور  هایی است که مسیر استقلال را طی کرده  و یا نسبت به غرب واگرایی 

و مقاومت را دنبال کنند. 
دولت های متعلق به بلوک لیبرال-سرمایه داری غرب که برخی مزیت های 
علمی، اقتصادی و توان نظامی خود را پشتوانه ای برای سلطه و استیلای 
بر سایر کشورها دانسته، همان گونه که در گذشته از حربه جنگ و حمله 
نظامی برای چیرگی بر کش��ورهای هدف و واداش��تن آنها به تس��لیم یا 
سرسپردگی و وابستگی استفاده می کردند، در چند دهه اخیر از تحریم 
بهره گرفته و کشوری مثل امریکا امروز به تحریم معتاد شده و به هر بهانه ای 

آن را علیه کشورهای دیگر به کار می گیرد. 
طبیعی است آثار تحریم به ویژه در عرصه   هایی مثل غذا، دارو و حتی حمل 
و نقل هوایی نه تنها ظلم، بلکه جنایت و نوعی تروریسم دولتی به حساب 
می آید که موجب زحمت و اذیت شهروندان در کشورهای هدف شده و با 
خطر بروز اعتراضات اجتماعی، دولت   ها را تحت فشار جدی قرار می دهد. 

اما در همان حال اگر مس��ئولان و مردم در کشور هدف اهل برنامه ریزی 
و اقدام برای مقابله هوشمندانه با تحریم   ها باش��ند، امکان تبدیل آن به 
فرصتی برای تولید داخلی و افزایش خودکفایی و تقویت استقلال نیز فراهم 
می شود. همان گونه که در کش��ور ما در عرصه   هایی که دست اندرکاران 
و تصمیم گیرن��دگان، امیدی به گش��ایش از بیرون نداش��ته و یا اهتمام 
به برآوردن نیاز  ه��ا با تکیه بر ظرفیت و توان داخلی داش��ته اند، ش��اهد 
دستاورد  هایی بزرگ در تولید اقلام جایگزین واردات و حتی فراهم شدن 
زمینه صادرات نیز بوده و هستیم.  مصداق کامل چنین پدیده ای پیشرفت   ها 
و دستاوردهای افتخارآمیز صنعت دفاعی کشور است که در عین مواجه 
بودن با سخت گیرانه   ترین تحریم ها، نه تنها نیازهای دفاعی کشور را تأمین 

کرده بلکه ظرفیت صادرات به سایر کشور  ها را هم فراهم آورده است. 
مدیران، مهندسان و دست اندرکاران خدوم و زحمت کش این صنعت که 
این روز  ها با نمایش سامانه پیشرفته پدافند هوایی باور 373 توانمندی های 
آنان بیش از پیش روشن ش��ده در واقع تحریم  را فرصتی برای پیشرفت 
و توس��عه صنعت دفاعی قرار داده و تحس��ین دیگران را برانگیخته اند. 
توانمندی     و هنری  که نه تنه��ا در عرصه تخصصی نظامی و دفاعی بلکه 
در سایر عرصه   ها می تواند راهگشا بوده و لذا برای رفع کمبودهای ناشی از 
تحریم در صنعت خودروسازی هم مورد توجه قرار گرفته است، به گونه ای 
که ساخت قطعات پیچیده وارداتی در صنعت خودروسازی هم به وزارت 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح سفارش و در صنایع دفاعی امکان ساخت 

آن فراهم شده است. 
همان گونه که در صنایع نفت و گاز که در سال های گذشته با تحریم های 
سختگیرانه مواجه بوده، شرکت های داخلی و از جمله قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیا با ورود به ساخت پالایش��گاه های نفتی و گازی یا سکوهای 
دریایی، خطوط انتقال نفت و گاز و...  نه تنها فشار حداکثری دشمن را بر 
داخل خنثی کرده اند، بلکه با امکان پالایش نفت خام و صدور محصولات 
نفتی به خارج از کش��ور زمینه نجات کشور از خام فروش��ی را هم فراهم 
آورده اند.  بنابراین اگر با روحیه جهادی و اعتماد به نفس انقلابی با تحریم   ها 
مواجه شویم می توان از آن فرصتی طلایی برای استقلال و خودکفایی و 

ساخت کشور بهره برد و دشمن را از ادامه تحریم پشیمان کرد. 

رسولسنائیراد

فرمانده كل سپاه با تأكید بر اينكه بر مرزهاي كشور اشراف، اقتدار و 
امنیت كامل داريم، گفت: براي عبور از ديوار بلند آرزوها و رؤياهای 
دشمن ، فرمولي جز تكیه بر توان ملي و ظرفیت هاي داخلي نداريم. 
به گزارش سپاه نیوز، سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامي در جریان 
سرکشي از پایگاه ها و پاسگاه هاي مرزي استان آذربایجان شرقي با 
اظهار خرسندي از وضعیت آمادگي هاي دفاعي مرزبانان و رزمندگان 
مستقر در مقرها و نیز زندگي فعال، آرام و با نشاط مردم در روستاها 
و ش��هرهاي مجاور مرزها گفت: الحمدلله به فضل الهي هم سیطره 
اطلاعاتي کاملي براي مرزها حاکم هست و هم مرزها، مرزهاي بسیار 
آبادي است و مردم در روستاهاي چسبیده به مرز کاملًا مستقر و در 
حال فعالیت هستند و آنچه انسان مشاهده مي کند اشراف، اقتدار و 

سیطره امنیت ملي است که از سوي نیروها و واحدهاي مرزدار ما در 
این نقاط برقرار شده اس��ت. وي امنیت و خدمت را از کلیدواژه هاي 
مهم و محوري در مأموریت ها و هدف گذاری های کلان سپاه قلمداد 
کرد و افزود: البته س��پاه در امتداد توجه به امنی��ت مرزها و امنیت 
ملي، موضوع مردم ی��اري و محرومیت زدایی را نی��ز در این مناطق 
در دستور کار خود قرار داده و آن را با قاطعیت و اراده محکم دنبال 
خواهد کرد، زیرا معتقدیم که باید مسیرهاي موازي را توأم با هم براي 
عبور از مشکلات ناشي از فشارهاي اقتصادي و فضاسازي هاي رواني 

دشمن بپیماییم. 
سلامي با تأکید بر اینکه براي عبور از دیوار بلند آرزوها و رؤیاهای دست 
نیافتني دشمنان ملت ایران فرمولي جز تکیه بر توان و ظرفیت های 

داخلي دنبال نمي کنیم ، خاطرنشان کرد: خداي بزرگ را شاکریم در 
استان آذربایجان شرقي 3۸ پروژه بزرگ را قرارگاه خاتم الانبیا به اتمام 
رسانده است و ۱۱ پروژه بزرگ از جمله متروي شهر تبریز را که امروز 

از آن بازدید کردیم، در دست اجرا دارد. 
فرمانده کل سپاه تأکید کرد: ما معتقد هستیم مقاومت اقتصادي از 
طریق رونق تولید امکان پذیر اس��ت و این تنها راه گذر ما از شرایط 
موجود در قبال راهبردي که دش��من با جس��ت وجوي آن درصدد 
تسلیم ملت ایران و تحمیل فرایند مذاکره است خواهد بود. ما تصمیم 
گرفته ایم مقاومت کنیم و این مقاومت ممکن و ساده است زیرا اراده 
ملت ایران ، رهبر معظم انقلاب اسلامي و همه بخش های نظام پشت 

آن است . 

فرمانده كل سپاه: راه عبور از ديوار بلند دشمن تكيه بر توان داخلي است

رئیس قوه قضائیه با تأكید بر رسیدگي هاي عادلانه و منصفانه: 

سراغ   فساد كه مي رویم، فریاد قدرت بلند می شود !

رئیس قوه قضائیه با هش�دار به دس�تگاه هاي 
مس�ئول ب�راي ش�نیدن ص�داي اعتراضات 
دردمندانه كارگران بر ضرورت اصلاح نظام های 
بانكي، ص�ادرات و واردات، مالیات و پرداخت 
يارانه ها تأكید كرد و گفت: »به محض رسیدگي 
به پرونده های فس�اد، فوراً فري�اد جريان های 
وابسته به باندهاي قدرت و ثروت بلند مي شود 
اما بدانند ك�ه اي�ن فريادها براي م�ا بی تأثیر 
است و قاطعانه به مفاسد رسیدگي مي كنیم.« 
به گزارش اداره کل روابط عموم��ي قوه قضائیه، 
آیت الله س��ید ابراهیم رئیس��ي در اجتماع بزرگ 
مبلغان که از س��وي دفتر تبلیغات اسلامي حوزه 
علمیه قم برگزار ش��د، با بیان اینکه فقه متکفل 
تمام شئون زندگي فردي و اجتماعي انسان است، 
خاطرنش��ان کرد: »تفاوت نظر ما ب��ا برخي که یا 
آشنایي با فقه ندارند یا به دلیل دلدادگي و بعضي از 
پیوستگی ها به فرهنگ غربي نگاه شان این است که 
فقه امر فردي است، این است که بر مبناي تجربه 
موفق چهل ساله انقلاب، فقه بر همه شئون فردي 

و اجتماعي زندگي مردم حاکم است.« 
رئیس قوه قضائیه، با اش��اره به بیانیه مقام معظم 
رهبري در خصوص گام دوم انقلاب، افزود: »رهبر 
معظم انقلاب )حفظه الله تعالي(، در بیانیه گام دوم 
به شکلي جامع، واقعیات جامعه را منعکس کردند. 
در این بیانیه موفقیت ها، کاس��تی ها و مشکلات 
به ش��کلي واقعي تبیین و راهبرد گام دوم انقلاب 
تبیین شد. بر این اس��اس باید براي همه این باور 
به وجود بیاید که اداره جامعه مبتني بر دین و فقه 
اسلامي کاملًا امکان پذیر است و این تجربه در این 
بخش از کره خاکي موفق بوده اس��ت. ان شاءالله 
زمینه هاي بیداري و پیوستن به این نگاه روز به روز 
بیشتر و زمینه ظهور حضرت حجت )عج( فراهم 

خواهد شد.« 

  دشمن دنبال حساسیت زدايی است
رئیس قوه قضائیه در ادامه با بیان اینکه دشمن به 
دنبال حساس��یت زدایی در جامعه ماست، گفت: 
»گاه حساس��یت س��نجي مي کند که آیا جامعه 
نس��بت به ارزش ه��ای انقلاب و دی��ن همچنان 
حساس اس��ت یا خیر. اگر احس��اس کند جامعه 
نس��بت به نقض آموزه هاي دین��ي عکس العملی 
نش��ان نمي دهد، چند گام جلوت��ر مي آید اما اگر 
ببیند نسبت به منکرات، فس��اد، رشوه و تخلفات 
و جرائم اداري و س��ازماني، جامعه حساس است، 
به این نتیجه مي رسد که با جامعه انقلابي حساس 

نمي تواند کاري کند.« 
آیت الله رئیس��ي با بیان اینکه بیداري اسلامي در 
منطقه و جهان، دس��تاورد انقلاب اسلامي است 
که به برکت خون شهدا و عاشوراي حسیني )ع( 
حاصل شده است، تصریح کرد: »حسین )ع( خون 
داد که از جامعه جهل زدایي کند. امروز با جاهلیت 
مدرن مواجهیم که باید ش��اخصه هاي آن را براي 
جامعه بی��ان کنید. امروز زش��ت ترین رفتارها به 
عنوان تمدن معرفي مي ش��ود. اینها هماني است 
که در پیشینیان بود ولي امروز شکلي جدید یافته 
است. همچنان که دیروز خون اباعبدالله )ع( جهل 
زدایي کرد، خون شهداي انقلاب و مدافعان حرم 
و همه کساني که در اقصي نقاط جهان در دفاع از 
ارزش های اسلامي به شهادت مي رسند نیز جهل 
زداست و این خون ها به ثارالله متصل است که خدا 

ضامن و منتقم آن خواهد بود.« 
رئیس قوه قضائیه افزود: »جاهلیت مدرن همراه با 
»ایسم«هاي گوناگون و مجهز به امپراتوری خبري 
و رسانه ای، فضاي ارتباطاتي بسیار پیچیده و علم و 
فناوري است که همه اهداف خود را با قدرت و زور 
دنبال مي کند. باید این ابعاد جاهلیت مدرن براي 
جامعه بشري روشن و پیام انقلاب اسلامي در این 

عرصه تبیین شود«. 
   مأموريت بعضي س�ايت ها ايجاد ترديد 

است
رئیس قوه قضائیه با تأکید بر لزوم پاسخ مناسب 
مبلغان به ش��بهات و س��ؤالات، خاطرنشان کرد: 
»امروز مأموریت بعضي سایت ها فقط شبهه افکني، 
ایجاد تردید و خالي کردن دل مردم است که باید با 
ایمان و اعتقاد راسخ، اقدام به ایجاد ظرفیت کنیم 
و این امر به برکت عاش��وراي اباعبدالله )ع( کاملًا 

ممکن است.
 امروز بهترین انس��ان ها، با ظرفیت ترین انسان ها 
هس��تند و ما در این دنیاي تبلیغات مس��موم و 
یاس آفرین ب��ه ایجاد ظرفیت نی��از داریم. امتداد 
عاشورا نیز بر مبناي همین ظرفیت سازی در مقابل 
خطرات، تهدیدها و هواي نفس��اني است. جریان 
عاشورا، یك جریان انسان س��از و رمز ماندگاري 
س��خن حق در مقابل باطل اس��ت. عاش��ورا رمز 
ایستادگي در مقابل دشمنان اس��ت و باید براي 

همیشه باقي بماند.« 
آیت الله رئیسي با بیان اینکه ممکن است بسیاري 
از مردم خواستار پاسخگویي در خصوص وضعیت 
اقتصادي کشور باشند، اظهار کرد: »آیا کشور ما از 
نظر مادي و معنوي ظرفیت کم��ي دارد؟ نیروي 
متراکم جوان آم��اده کار و فعالیت در عرصه هاي 
مختلف کم داریم؟ مسئله اینجاس��ت که در هر 
عرصه اي تصمیم گرفتیم با اراده مردم و با اخلاص 
و اتکال به خدا و اتکا به داش��ته هاي خ��ود و نه با 
چشمداش��ت به دش��من و وعده های بي اساس 
امریکایي ه��ا و اروپایي ها حرک��ت کنیم، موفق 

بوده ایم.« 
رئیس ق��وه قضائیه با ذکر کلام��ي از مقام معظم 
رهبري در خصوص پیش بینی آینده اي بس��یار 
روشن براي کش��ور، خاطرنش��ان کرد: »مردم از 

تبعیض و فساد گله دارند و گله به جایي هم هست. 
مي توان شرایط را متفاوت کرد منتها به این شرط 
که اجازه ندهی��م در نظام اداري ما مطلقا فس��اد 
لانه کند و مسئولان باید نس��بت به این موضوع 

حساسیت داشته باشند.« 
  ساختارهاي فسادزا بايد اصلاح شود

آیت الله رئیسي با تأکید بر لزوم اصلاح ساختارهاي 
فس��ادزا گفت: »نظام بانکي، واردات و صادرات و 
مالیات باید اصلاح ش��ود. چگونه است که از یك 
کارمند و کارگ��ر حقوق بگیر، فوراً مالیات کس��ر 
مي ش��ود اما کس��ي که درآمد میلیاردي دارد از 
پرداخت مالی��ات فرار مي کند؟ امروز بخش��ي از 
کمبود بودجه، به دلیل فرارهاي مالیاتي است. رونق 
تولید با وجود مقوله قاچاق کالا معنا ندارد. سخن 
از کولبري نیست بلکه درباره قاچاق سازمان یافته 
سخن مي گوییم. چرا نظام بانکي اصلاح نمي شود 

که هر روز شاهد تولید یك پرونده نباشیم؟«
رئیس قوه قضائیه با تأکید بر ضرورت اصلاح نظام 
پرداخت یارانه در کشور اظهار کرد: »چند سال قبل 
قرار بود یارانه ها عادلانه شود. یارانه براي نیازمندان 
است. متأسفانه آقایان براي پرداخت نکردن یارانه 
به ثروتمندان، رودربایستي دارند. نظام پرداخت 
یارانه ها باید سامان داده شود. مصرف انرژي باید 
سر و سامان پیدا کند. چرا این مسائل با تأخیر انجام 
مي شود؟ وقتي تصمیم گیری نمي شود، مي بینیم 
که نوسان و تفاوت قیمت دلار تبدیل به یك پرونده 

روي میز قاضي مي شود.« 
  نمی توانیم مقابل فساد بي تفاوت باشیم

آیت الله رئیس��ي با اش��اره به برخورد دس��تگاه 
قضایي با مفاسد اقتصادي اظهار کرد: »اگر کسي 
فس��اد کرد، دس��تگاه قضا نمي تواند بي تفاوت 
باش��د و باید عادلانه و منصفانه به آن رسیدگي 
کند. قض��ات ما هر چه پرونده رس��یدگي کنند، 
صدایي در نمي آی��د اما به محض اینکه س��راغ 
پرونده های فساد مي روند، فوراً فریاد جریان های 
وابسته به باندهاي قدرت و ثروت بلند مي شود و 
رسیدگي ها را سیاسي و جناحي عنوان مي کنند. 
اما بدانند که این س��خنان بی تأثیر است و ما در 
رسیدگي قاطعانه، عادلانه و منصفانه به مفاسد، 
به هیچ کدام از این س��خنان توجه��ي نخواهیم 

کرد.« 
رئیس ق��وه قضائیه در ادامه با اش��اره به ایرادات 
موجود در مسیر خصوصی سازی در کشور تصریح 
کرد: »خصوصی س��ازی لازم اس��ت و هیچ کس 
تردیدي ندارد که دول��ت نباید تصدی گری کند 
بلکه باید ناظر و حامي باشد اما اگر یك مجموعه 
به نحوي واگذار شد که روز به روز فعالیت آن رو 
به افول رفت، باید نوع واگذاري بررس��ي ش��ود. 
مقام معظم رهبري ب��ه دو مصداق در این زمینه 
اشاره کرده اند. مشکلات ساختاري و رفتاري در 
این زمینه وجود دارد.« آیت الله رئیس��ي خطاب 
به دس��تگاه هاي مسئول هش��دار داد: حضرات! 
صداي اعتراض دردمندانه کارگران اراک، تبریز، 
کرمانشاه، هفت تپه و سایر نقاط کشور را بشنوید. 
ببینید چه اتفاقي افتاده است. آیا مقصود قانون 
از خصوصی سازی همین بود یا این به تاراج دادن 
اموال عمومي اس��ت؟ ما قطعاً به همه این موارد 

رسیدگي خواهیم کرد. 

ژه
وی

 دودای��ندفاعياتمتعصبانهبهچش��م 
مردمميرود

در روزهاي اخیر رویکرد قاطع دس��تگاه قضایي که به سراغ 
مدیران اجرایي در مظان اتهام فس��اد یا س��وء تدبیر رفته، با 
استقبال مردم و البته واکنش عجیب برخي مسئولان دولتي 

همراه شده است. 
روزنامه کیهان روز پنج شنبه در گزارش��ي نوشت: دستگاه 
قضایي کشور در ادامه برخورد با مفسدان اقتصادي و کساني 
که در ایجاد مش��کلات براي م��ردم در زمینه هاي مختلف 
نقش داشته اند، در اقدامي قاطع س��راغ مدیراني رفته است 
که مدت هاس��ت انتقادات و ح��رف و حدیث های��ي درباره 
سوء تدبیر یا احتمال دست داش��تن آنها در برخي جریانات 
فساد اقتصادي وجود دارد. در این بین تعدادي از مسئولان 
ارشد دولتي از جمله رئیس سابق سازمان خصوصي سازي، 
مدیرعامل سابق ایران خودرو، تعدادي از مدیران سایپا و حتي 
دو تن از نمایندگان مجلس و. . . بازداشت شده و پرونده آنها 
در مراحل تحقیقات و رسیدگي است. اما در روزهاي گذشته 
برخي از مسئولان دولتي در واکنش به بازداشت تعدادي از 
مدیران در معرض اتهام فساد اقتصادي، با صدور پیشاپیش 
حکم تبرئه و دفاع تمام قد از آنها ب��ه وِیژه یکي از مهم ترین 

افراد بازداشتي که در حوزه خصوصي سازي و واگذاري ها با 
انتقادات زیادي در بین رس��انه ها، مردم و فعالان سیاسي و 
اقتصادي روبه رو بوده است، سعي در زیر سؤال بردن اقدامات 
ضد فساد دس��تگاه قضایي دارند، از جمله سخنگوي دولت، 
رئیس دفتر رئیس جمهور، وزیر اقتص��اد و البته خود جناب 

رئیس جمهور. 
کیهان افزوده است: البته تا حدي قابل درک است که وقتي 
یك یا چند مدیر همفکر با یك دولت به اتهام فس��اد یا سوء 
تدبیر بازداشت ش��وند، دولت که به طور طبیعي در کارنامه 
به جاي مانده از آن مدیران سهیم است به طرق مختلف در 
بي گناه نشان دادن آن افراد یا دفاع از آنها بکوشد، اما وقتي 
این دفاع وارد حوزه مصونیت دادن به مدیران به هر قیمت و 
دفاع متعصبانه و قبیله اي ش��ود آثار و تبعات زیادي خواهد 

داشت که در نهایت خسارت آن به مردم وارد مي شود. 


برجامنهمتوازنبود
ونهدارايضمانتاجرایي

روزنامه دولتي ایران، روز پنج شنبه در یادداشتي تلویحا اذعان 
کرد توافق برجام فاقد ضمانت اجرایي کافي بوده است. 

یادداشت نویس ایران با برشمردن س��ه سیاست مقاومت، 

کاهش تعه��دات برجامي و واکنش قاط��ع در برابر اقدامات 
تحریك آمیز در منطقه و خلیج فارس از سوي ایران در برابر 
ترامپ، در توضیح سیاس��ت سوم نوشته اس��ت: در پي این 
سیاس��ت و در اولین گام امارات متحده و سپس عربستان تا 
حدودي متوجه شدند که عوارض بازي کردن با آتش دامن 
همه را خواهد گرفت و دامن آنان را بیشتر از دیگران. نویسنده 
یادداشت سپس نوشته است: این قدرت نمایي ایران به منزله 
عدول از سیاست کلي نظام که حل مشکلات از طریق سیاسي 
است تلقي نمي شود. سپس پیشنهاد کرده است: دریچه اي 
جدي براي حفظ منافع ایران گشوده شود؛ دریچه اي که براي 
تضمین منافع ایران از طریق رد و بدل کردن امتیازات باید 
سه شرط داشته باش��د. اول اینکه هرگونه امتیازي که داده 
ش��ود همراه با گرفتن امتیازي متوازن و متقابل باشد. دوم 
اینکه برجام توافق پایه اي است که غیرقابل نقض است و سوم 
اینکه ضمانت هاي اجرایي کافي براي جلوگیري از اقدامات 
بعدي مشابه اقدامات خودسرانه ترامپ در نظر گرفته شود تا 

صلح و آرامش به منطقه بازگردد. 
روزنامه ایران عملا به این واقعیت اعتراف کرده است که توافق 
برجام فاقد این شروط بوده است. یعني نه توازن امتیازات و نه 

ضمانت هاي اجرایي در آن لحاظ نشده است. 

فرمانده كل ارتش: 
برخي امنيت خود را از امریكا گدایي مي كنند

فرمانده كل ارتش جمهوري اسلامي ايران با تأكید بر اينكه امريكايي ها 
در منطق�ه به دنب�ال يك پ�روژه باج گی�ري جديد هس�تند، گفت: 
طبیعي اس�ت منطقه براي بازيگران�ي كه خواهان امنیت هس�تند، 
امن و ب�راي راهزن�ان درياي�ي و ناامن كنن�دگان ناام�ن خواهد بود. 
به گزارش روابط عمومي ارتش، امیر سرلش��کر سیدعبدالرحیم موسوي، 
فرمانده کل ارتش جمهوري اسلامي ایران در جشنواره مالك اشتر ارتش به 
تحرکات امریکا در منطقه غرب آسیا اشاره و تصریح کرد: اقدامات شیطاني 
امریکا متأثر از لابي صهیونیزم در جهت تفرق��ه، ناامني در منطقه و ایجاد 
حاشیه امن براي رژیم صهیونیس��تي همچنان ادامه دارد. وي یادآور شد: 
متأسفانه بعضي ها نیز در منطقه بدون توجه به اهداف شیطاني امریکا امنیت 
خود را از او گدایي مي کنند، بدون توجه به اینکه امنیت منطقه را نمي توان 

از بیگانگان تقاضا کرد. 
امیر سرلشکر موسوي تأکید کرد: امنیت پایدار مبتني بر همکاري و هم گرایي 
منطقه اي و مشارکت کشور هاي منطقه تأمین مي شود، بنابراین طبیعي 
است منطقه براي بازیگراني که خواهان امنیت هستند، امن و براي راهزنان 
دریایي و ناامن کنندگان ناامن خواهد بود. وي با بیان اینکه فرزندان سلحشور 
ملت ایران در نیروهاي مسلح، همه تحرکات دشمن را زیر نظر دارند، گفت: 
فرزندان ملت ایران در نیروهاي مسلح در صورت لزوم پاسخ پشیمان کننده و 
همه جانبه به متجاوزان خواهند داد و براي دفاع از آرمان هاي انقلاب و نظام و 
حدود و ثغور این کشور با هیچ کس تعارف ندارند. سرلشکر موسوي به تلاش 
امریکا براي ایجاد ائتلاف در خلیج فارس اشاره و بیان کرد: این به اصطلاح 
ائتلافي هم که امریکا دنبال مي کند اگر چه پا گرفتن آن خیلي بعید است اما 
یك طرح شیطاني جدید است که قطعاً ناامني را به دنبال خود خواهد آورد 
و به ضرر کشورهاي منطقه و کشورهایي است که به نفت این منطقه وابسته 
هستند.  فرمانده کل ارتش با تأکید بر اینکه امریکایي ها در واقع به دنبال یك 
پروژه باج گیري جدید هستند، گفت: تا آنجایي که به نیروهاي مسلح مربوط 
مي شود، در برقراري امنیت و مقابله با ناامني، سرسوزني کوتاه نخواهند آمد. 

   تزویر امان می دهد تا مقاومت را بشكند
ادامه از صفحه يك 

روحانی گفته  است این دولت س��خت ترین شرایط را در بین دولت  های 
بعد از انقلاب دارد. واقعاً اینگونه است؟ جنگ نظامی و نفت ۸ دلاری را 
فراموش کرده است؟ خود روحانی در سر میز افطار امسال با رسانه ها در 
پاسخ به س��ؤال بنده که برای 30 میلیون از مردم که سخت تحت فشار 
هس��تند چه برنامه ای دارید؟ گفت یعنی می فرمایی��د کوپن بدهیم؟ و 
عرض کردم اسمش مهم نیست، اما 30 میلیون نیاز به تثبیت قیمت  ها و 
وجود تضمین شده کالا با قیمت مناسب دارند. ایشان با صراحت گفتند 
برای تأمین کالاهای اساس��ی مردم هیچ مش��کلی نداریم که بخواهیم 
سهمیه بندی و کوپن بدهیم و اضافه کردند غیر از بخشی از روغن نباتی 
همه کالاهای اساسی تولید خودمان است و فراوان نیز هست، اما وضع 
موجود را زاییده دلالان دانستند. بنابراین نیازهای اساسی مردم نیز در 
دسترس است. پس چرا باید به طرف مقابل سیگنال »تو موفق شدی« 
بدهیم. روحانی معتقد است وقتی لاتی چاقو را در پهلوی شما می گذارد 
که بیا برویم داخل قهوه خانه مذاکره کنیم، این مذاکره نیس��ت و دقیقاً  
درست می فرماید. حال اگر همین لات یك غذای گرانقیمت را هم وعده 
داد و چاقو را هم در پهلو نگه داش��ت نباید وسوسه شد. همه شاخص ها 
نشان می دهد که مشکلات به اندازه ای نیست که به مطالبات هستی سوز 
دشمن نظیر پایان دادن به قدرت موش��کی و تضمین حضور امریکا در 
خاورمیانه لبیك گوییم. مقاومت ملت ایران، امریکا را به عقب کشاند و 
البته باید ناامیدتر شود تا عقب نشینی را سرعت بخشد. ترامپ عکس با 
روحانی را برای انتخابات 2020 می خواهد زیرا عکس با رئیس جمهور 
کره شمالی تیره و تار و رأی ساز نخواهد شد. آورده بقیه سیاست خارجی 

ترامپ نیز صفر است.

آيت الله جوادي آملي: 
فكر حسيني

 هرگز با امریكا و اسرائيل سازش نمي كند
امام حس�ین فرم�ود مث�ل من ب�ا امث�ال يزي�د بیع�ت نمي كند، 
اي�ن ح�رف اب�دي و جهان�ي اس�ت، كس�ي ك�ه چنی�ن تفكري 
نمي كن�د.  س�ازش  اس�رائیل  و  امري�كا  ب�ا  هرگ�ز  دارد 
به گزارش رس��ا، آیت الله جوادي آملي، در دیدار جمعي از فضلا، مبلغان، 
وعاظ، خطبا و ائمه جماعات استان تهران گفت: در خصوص قیام عبدالله 
الحسین)ع( صرفاً سخن از یك مبارزه سیاسي، آزادی خواهی، عدالت خواهی 

و یا شهادت مظلومانه نیست؛ اینها حداقل جنبه هاي قیام کربلاست. 
استاد برجسته درس خارج حوزه علمیه قم سقیفه را مقدمه اي براي حادثه 
عاشورا دانست و بیان داش��ت: حضرت امیر)ع( فرمود اگر برادرم جعفر و 
عمویم حمزه زنده بودند من هرگز سقیفه را امضا نمي کردم، من با دست 
بسته سقیفه را امضا کردم، اما قبل از اینکه دست مرا ببندند دست دین را 
بستند و دین و قرآن را به اسارت بردند. اینها بعد از پیامبر اولین کاري که 
کردند این بود که قرآن و دین را اسیر کردند تا آن را مطابق هوي و هوس 
خود تفسیر و ارائه کنند. هدف آنها طبق بیان معاویه، حذف نام پیامبر از 
اذان مسلمین بود. چنانکه بعدها دیدید که از ویران کردن کعبه نیز ابایي 
نداش��تند و کعبه را نیز به آتش کشیدند. وي با اش��اره به حدیثي از امام 
حسین علیه السلام خاطرنش��ان کرد: حضرت فرمود کسي که مثل من 
فکر مي کند با این حکومت نمي سازد و بیعت نمي کند، نفرمود من بیعت 
نمي کنم، فرمود هر کس مانند من فکر مي کند الی الابد با امثال یزید بیعت 
نمي کند، این حرف ابدي و جهاني است، کس��ي که چنین تفکري دارد 
هرگز با امریکا و اسرائیل سازش نمي کند، این مسئله روز ماست، این پیام 
عاشوراست و انسان در این راه، هر چه عطا کند کم است و شما بزرگواران 
میراثدار این مکتب هستید و باید این تفکر را حفظ و احیا کنید و به مردم 

منتقل نمایید. 

جانشین رئیس سازمان بسیج: 
برخي ضعف ها 

ناشي از  فقدان نيروهاي جهادي است
اگر در نقطه هايي انقلاب در راه مانده است و موانع بر ما چیره شده اند، 
به دلیل نبود نیروي انقلابي بود. امروز اگر ضعف اقتصادي، ديپلماسي و 
آسیب هاي اجتماعي، تولید و ارتقا دادن علم وجود دارد، به خاطر ضعف 
سرمايه هاي انساني و فقدان نیروهاي جهادي و ارزشمند انقلابي است. 
به گزارش پایگاه اطلاع رساني سازمان بسیج دانشجویي، سردار سرتیپ 
محمد حسین سپهر، جانشین رئیس س��ازمان بسیج مستضعفین، روز 
گذش��ته در اختتامیه بیس��ت و چهارمین دوره طرح ولایت در دانشگاه 
فردوسي مش��هد، با بیان اینکه ادامه فرایند انقلاب اسلامي بدون تربیت 
نیروي انساني امکان ندارد، اظهار کرد: اگر توفیقات دفاعي، علمي و آموزشي 
را در دنیاي استکبار شاهد هستید به واسطه تربیت نیروي انساني و رشد 
دانش و پژوهش در دنیاي استکبار است، امریکایي ها مي گویند راهکار مهار 
دنیا و اسلام آموزش نیروي انساني است. وي با اشاره به آماري در خصوص 
تربیت نیروي انساني توسط امریکایي ها و انتقال آن ها به کشورهاي دیگر، 
اذعان کرد: از سال ۱994 تا 2003 تعداد700هزار نفر را آموزش دادند که 
از این تعداد ۱500نفر از دانشجوهاي ایراني بوده که از تعداد700هزار نفر 
۱500نفر در سمت هاي وزیر و رؤساي دولت ها و فرماندهان ارتش هاي دنیا 

در کشورهاي خود مشغول به کار شده اند. 
سپهر ادامه داد: امروز اگر در کشورهاي استکباري دانشجویان ما را بورس 
مي کنند براي تربیت نیروي انس��اني غرب زده است، در سال 94 هیئت 
امریکایي به ریاست وودمن به ایران وارد شد گفت: پیشاني اقدامات ما با 
کشورهایي که ارتباط سیاسي نداریم دیپلماسي آموزشي است و با چین و 
کوبا شروع کرده ایم اما الان نوبت ایران است تا رابطه ما با ایران برقرار شود. 
جانشین رئیس سازمان بسیج مستضعفین یادآور ش��د: در سال 20۱4 
حدود ۱0 هزار نفر دانشجوي ایراني در امریکا تحصیل کردند که 40 درصد 
علوم انساني و 45 درصد در رشته هاي فني بودند، رئیس جمهور امریکا بعد 
از توافق وین گفت مي توان در ایران از طریق دو مسئله تغییر ساختار و تغییر 
ماهیت ایجاد کرد و آن مسئله مبادلات تجاري و دانشجویي است. سردار 
سرتیپ سپهر افزود: امروز در شرایطي هستیم که استکبار براي حاکمیت 
مطلق بر جهان پنج هدف بزرگ را باید محقق کند که به ترتیب عبارتند از: 
تسلط بر انرژي غرب آسیا، تأمین امنیت اسرائیل، توسعه فرهنگ لیبرال 
دموکراسي در بین مسلمانان، مقابله با بنیاد گرایي، تغییر ژئوپلتیك در 
غرب آسیا که این پنج هدف بدون تسلیم ایران امکان ندارد و کلید تحقق 
این پنج هدف مذاکره با ایران است. وي گفت: اگر امروز رئیس جمهور امریکا 
شماره تلفن مي دهد که با شخصیت هاي ما ملاقات کند مي خواهد کلید 
تحقق پنج هدف را برآورده کند. مذاکره یعني عقب نشینی ایران، ممانعت 
از استکبارستیزي، تضعیف اسلام و نیروهاي انقلابي و تضعیف ارکان که 

دشمن اینها را دنبال مي کند. 

خطیب جمعه تهران: 
دولتمردان حاشيه درست نكنند

خواس�ت  دولتم�ردان  از  ته�ران  جمع�ه  نم�از  خطی�ب 
نش�وند.  حاش�یه ها  گرفت�ار  و  نكنن�د  درس�ت  حاش�یه 
به گزارش خبرنگار مهر، آیت الله س��ید احمد خاتمي در خطبه هاي نماز 
جمعه این هفته تهران که در مصلاي امام خمیني )ره( برگزار شد، با بیان 
اینکه در ابتداي انقلاب برخي مي گفتند که انقلاب به بن بست رسیده است، 
اظهار داشت: امام راحل مي فرمودند شما به بن بست رسیده اید، انقلاب 

اسلامي به بن بست رسیدني نیست. 
خاتمي در بخش دیگري از سخنان خود با تبریك فرارسیدن هفته دولت 
اظهار داشت: دولتمردان هفته پرکاري را داشتند و با سفر به استان هاي 
مختلف، پروژه هاي زیادي را افتتاح کردند که جا دارد به آنها خسته نباشید 
بگوییم. دولتمردان بدانند که براي رسیدن به جامعه اسلامي، رهنمودهاي 
مقام معظم رهبري، سرمایه بسیار خوبي است که باید از آن بهره برداری 
کنند. وي در ادامه با بیان اینکه قانون اساسي ظرفیت بسیار خوبي براي 
اداره جامعه دارد، گفت: دولتمرداني که آمدند با همین قانون اساسي کشور 

را اداره کردند و با همین قانون اساسي نیز مي توان کشور را اداره کرد. 
امام جمعه موقت تهران گفت: رهبر انقلاب خطاب به دولت فرمودند که 
حاشیه سازي نشود و معطل حاشیه ها نشوید. انتظار مي رود که دولتمردان 

حاشیه درست نکنند و گرفتار حاشیه ها نشوند. 
وي مبارزه با فساد را یك ضرورت دانست و گفت: یکي از مهم ترین عوامل 
سقوط شاه، فس��اد بود. حالا که قوه قضائیه با قدرت وارد عرصه مبارزه با 
فساد شده است، کمك شان کنید زیرا موفقیت کشور در موفقیت هر سه 
قوه است.  آیت الله خاتمي با اشاره به مطالب مطرح شده در هفته گذشته در 
خصوص مذاکره با امریکا، گفت: همانگونه که مقام معظم رهبري فرمودند، 
هیچ مذاکره اي با امریکا صورت نخواهد گرفت و مسئولان و مردم در این 
خصوص هم نظر هس��تند. امام جمعه موقت تهران ادامه داد: مذاکره با 
عهدشکنان نابخردي است و رئیس جمهور ما هم گفتند که ما دیوانه نیستیم 
که با امریکایي ها مذاکره کنیم. از سوي دیگر مذاکره در شرایط مساوي معنا 
دارد و در غیراین صورت نام آن مذاکره نیست، بلکه سلطه است و ملت ما 40 
سال است که سلطه را نپذیرفته اند. وي افزود: مذاکره تحت فشار، تسلیم 
است و ملت عاشورایي ایران هرگز این ذلت را نمي پذیرد. آیت الله خاتمي با 
اشاره به سخنان برخي مسئولان در هفته گذشته، تصریح کرد: مسئولان به 
شکلي سخن نگویند که دشمنان از آن سوژه بگیرند. شما که نمي خواهید 
مذاکره کنید، پس از شما انتظار مي رود به گونه اي صحبت کنید که دشمنان 

از آن سوء استفاده نکنند. 
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